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دادستان مرکز خوزستان :
برادر مالک متروپل ترور شد

قضایی  پرونده  تشکیل  از  خوزستان  استان  مرکز  دادستان 
در  عبدالباقی  مجید  به  مسلحانه  حمله  حادثه  مورد  در 

دادگستری این استان خبر داد.
به  مسلحانه  حمله  جزئیات  درباره  چگنی  جعفری  صادق 
مجید عبدالباقی برادر مالک ساختمان متروپل آبادان، اظهار 
کرد: این فرد در پی حمله افرادی با شلیک چندین گلوله 
مورد هدف قرار گرفته و پس از وقوع حادثه به بیمارستان 

منتقل شد.
وی افزود: فرد مضروب پس از انتقال به بیمارستان به دلیل 

شدت جراحات وارده فوت کرد.
دادستان  کرد:  تصریح  خوزستان  استان  مرکز  دادستان 
شهرستان آبادان بلافاصله پس از وقوع حادثه با حضور در 
محل مذکور، با تشکیل پرونده قضایی در دادسرای عمومی 
و انقلاب شهرستان آبادان، موضوع را مورد بررسی قرار داد 

و تحقیقات اولیه در حال انجام است.

رئیس کمیته امنیت کمیسیون امورداخلی :
باید با قانون شکنان در برگزاری 

کنسرت در اهواز برخورد شود
رئیس کمیته امنیت کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در 
مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: اینکه عده ای بخواهند 
با قانون شکنی و با ادعای انقلابی گری در جامعه دو قطبی 

ایجاد کنند پذیرفتنی نبوده و باید با آنان برخورد شود.
از  ای  عده  ممانعت  به  اشاره  با  کوچی  رشیدی  جلال 
زمانی  به طور کلی  بیان کرد:  اهواز،  در  برگزاری کنسرت 
که متولی امر یعنی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، مجوز 
برگزاری کنسرت را صادر می کند، یعنی این مجوز همراه 
است با هماهنگی لازم با فرماندار استان و ائمه جمعه. و اگر 
نیز گرفته  استان  تامین  تایید شورای  باشد  شرایط حساس 
می شود. یعنی تمام این مراحل طی می شود و بعد مجوز 
برگزاری کنسرت داده می شود. پس زمانی که مجوز صادر 

شده یعنی تمام هماهنگی های لازم به عمل آمده است.
شاهد  مجوز  از صدور  بعد  اینکه  کرد:  اظهار  ادامه  در  وی 
عده  اینکه  دارد.  همراه  به  بدی  تبعات  باشیم  کنسرت  لغو 
و  فریاد  و  داد  با  و  کرده  شکنی  قانون  بخواهند  معدودی 
فرآیند  که  را  کنسرت  یک  اجرای  جلوی  کشیدن  چماق 
جمهوری  نظام  در  بگیرند،  را  است  شده  طی  آن  قانونی 
اسلامی معنایی ندارد. بدتر اینکه این افراد این رفتار را به 

اسم اسلام و دین و انقلاب انجام دهند.
نماینده مردم مرودشت در مجلس شورای اسلامی، تصریح 
کرد: این رفتارها مطمئنا نتیجه عکس به دنبال دارد. این 
رفتارها از سوی هیچ گروهی پذیرفته شده نیست. اگر واقعا 
در  که  باشند  کرده  سعی  مختلف  عناوین  تحت  ای  عده 
چماق کشی  و  با سرو صدا  و  کنند  ایجاد  دوقطبی  جامعه 
قصد ممانعت از اجرای کنسرت را داشته اند، باید موضوع با 
جدیت بررسی شود. اگر واقعا عده ای تحت عناوین مختلف 
سعی کرده باشند که در جامعه دوقطبی ایجاد کنند و با سرو 
صدا و چماق کشی قصد ممانعت از اجرای کنسرت را داشته 
اگر مداحی پخش  با جدیت بررسی شود  باید موضوع  اند، 
کرده باشند که عذر بدتر از گناه است. چراکه هر چیزی در 

نظام جمهوری اسلامی جایگاه خود را دارد.
رشیدی در پایان تاکید کرد: موسیقی جایگاه خود را دارد و 
مداحی و عزاداری برای اهل بیت نیز جایگاه خود را دارد و 

هیچکدام نباید نافی یکدیگر باشد. 
برخورد  آن  با  قطعا  باید  که  است  نادرست  رفتارها  این 
شود. باید در برابر این رفتارهای غیرقانونی ایستاد وگرنه 
و  کند  می  پیدا  افزایش  جامعه  سطح  در  رفتارها  این 
الشعاع  تحت  ای  برنامه  هر  اجرای  برای  قانونی  فرآیند 

قرار خواهد گرفت.

توسط نایب رئیس کمیسیون اجتماعی ؛
افزایش ۳۸ درصدی

 حقوق بازنشستگان تکذیب شد
نایب رئیس کمیسیون اجتماعی »خبر منتشر شده از قول 
خودش« را درباره اصلاح مصوبه حقوق بازنشستگان تأمین 

اجتماعی را تکذیب کرد.
نقل  به  مجازی  فضای  در  خبری  گفت:  اسماعیلی  ولی 
قول یکی از دوستان در مجلس منعکس شد و بر اساس 
۳۸ درصدی  افزایش  اول همان  همان خبر گفتم معاون 

را ابلاغ کرده است.
رسانه ای  اصلی  مشاور  از  گرفتم  تماس  آن  از  پس  اما   
آقای مخبر پرسیدم، او ابلاغ این مصوبه را تکذیب کرد؛  

را اعلام می کنم. نتیجه تکذیبیه خبر قبلی  در 
این در حالی است که پیش از این، اسماعیلی به خبرگزاری 
صدا و سیما گفته بود »معاون اول رئیس جمهور با اصلاح 
مصوبه دولت،  ابلاغ کرد که بازنشستگان تأمین اجتماعی 
به اضافه  افزایش حقوق ۳۸ درصد  به جز حداقل بگیران، 
که  است  حالی  در  باشنداین  داشته  را  تومان  هزار   ۵۱۵
پیش از این، اسماعیلی به خبرگزاری صدا و سیما گفته بود 
»معاون اول رئیس جمهور با اصلاح مصوبه دولت،  ابلاغ 
کرد که بازنشستگان تأمین اجتماعی به جز حداقل بگیران، 
را  تومان  هزار   ۵۱۵ اضافه  به  درصد   ۳۸ حقوق  افزایش 

داشته باشند.«

بر اساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی ؛
حضور زنان در تبلیغات محیطی

 و مجازی ممنوع شد! 
نیز  و  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  مصوبه  اساس  بر 
مصوبات عفاف و حجاب "هرگونه استفاده از زن در تبلیغات 

ممنوع است".
حضور زنان در هر گونه تبلیغات محیطی و مجازی ممنوع 

اعلام شد.
نامه  در  البرز  استان  ارشاد  وزارت  ایران،؛  گزارش عصر  به 
کرد  اعلام  سینمایی  و  هنری  آزاد  های  آموزشگاه  به  ای 
نیز  و  فرهنگی  انقلاب  عالی  اساس مصوبه شورای  بر  که 
مصوبات عفاف و حجاب "هرگونه استفاده از زن در تبلیغات 

ممنوع است".

نگاه روز
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس :
این چه جراحی اقتصادی است 
که قیمت دارو باید ۷ برابر شود؟

وقتی که فردی کار را بلد نیست و موجب می شود مریض 
باعث مرگ مریض  ریزی  این خون  ریزی کند، حتما  خون 

خواهد شد، در این شرایط دیگر چه کار می شود کرد؟
روزنامه جمهوری اسلامی به نقل از مسعود پزشکیان نوشت: 
ما به کارخانه دار و تولید کننده دارو نمی توانیم بگوییم برود 
به  وارد کند و  به کشور  اولیه  ماده  با دلار ۳۰ هزارتومان  و 
قیمت ۴۲۰۰ تومان به فروش برساند لذا این قیمت حداقل 

باید هفت برابر شود تا تولیدکننده سرپا بایستد.
با  عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس افزود: حتی ما 
قیمت های بالای دارو، کمبود در عرضه دارو خواهیم داشت.

او گفت: وقتی که فردی کار را بلد نیست و موجب می شود 
باعث مرگ  ریزی  این خون  ریزی کند، حتما  مریض خون 
مریض خواهد شد، در این شرایط دیگر چه کار می شود کرد؟

مدیر عامل گروه مپنا:
سالانه 4۰۰ میلیارد یورو 

انرژی در کشور تلف می شود
مدیر عامل گروه مپنا اظهار داشت: سالانه ۴۰۰ میلیارد یورو 

انرژی و آب را به ثمن بخس تلف می کنیم
خبرنگاران  جمع  در  خبری  نشست  در  آبادی  علی  عباس 
برق  صنعت  در  پیشرو  کشورهای  از  یکی  ما  اینکه  بیان  با 
هستیم، اظهار داشت: در دیدارهایی که طی یک ماه گذشته 
با ابرکمپانی های بین المللی داشتیم همه معتقد بودند ما در 
به  ما  بودند.  ما  فناوری  متقاضی  و  هستیم  جهانی  مقیاس 
نقطه ای رسیدیم که در پیچیده ترین ماشین فناوری دنیا در 
رتبه سوم جهانی هستیم و اندیشه و تفکر امام و انقلاب را به 

منصه ظهور نزدیک کنیم.
توانایی تخصصی و سرمایه  اینکه ما در  افزود: علیرغم  وی 
گذاری خوب بودیم اما همچنان در تابستان نگران خاموشی 
هستیم و علت آن هم اقتصاد برق است و تا حل نشود مسابقه 
تولید و مصرف ادامه دارد و این مصرف کننده است که برنده 

است.
مدیر عامل گروه مپنا تصریح کرد: تولید یک میلیارد کیلووات 
ساعت برق ثروت عظیمی است که می توان با آن کشور را 
اداره کرد اما ما با تداوم مصرف به ناکجاآباد می رویم. هر سال 
را اسراف  انرژی  اما  نیروگاه اضافه می کنیم  چندین مگاوات 
می کنیم، به طوری که سالانه ۴۰۰ میلیارد یورو انرژی و آب 
را به ثمن بخس تلف می کنیم و این در حالی است که تولید 
کیلووات ساعت، یک  میلیارد  ما یک  در کشور  برق  سالانه 
و  گازوییل  لیتر  میلیون   ۲۰۰ گاز،  تولید  مکعب  متر  میلیارد 

بنزین و ۱۰۰ میلیارد متر مکعب در سال آب تولید می کنیم.
علی آبادی در ادامه با بیان اینکه ۱۶۷ پروژه نیروگاهی که ۷۵ 
درصد ظرفیت را شامل می شود در دستور کار داریم، گفت: از 
این میزان در حال حاضر ۲۴۶ مگاوات در حال احداث و ۶۱ 

واحد نیروگاهی در دست ابلاغ داریم.

در صورت عدم تامین آب ؛
یزد در حال حذف شدن

 از نقشه جغرافیای کشور است!
استاندار یزد با بیان اینکه اقدامی مهمتر از حل دغدغه ها و 
انجام  عدم  در صورت  گفت:  ندارد،  وجود  استان  آب  مسئله 
اقدام اساسی در حوزه آب، در ۵۰ سال آینده نامی از یزد در 

جغرافیای کشور وجود نخواهد داشت.
مهران فاطمی استاندار یزد در آیین اختتامیه جشنواره سپاس 
آب با اعلام خبر بهره برداری از خط پدافندی انتقال آب یزد 
در دهه اول مردادماه سالجاری افزود: یکی از اقدامات اساسی 
در حوزه تامین آب استان، اجرای خط دوم انتقال آب از دریای 
عمان به مرکز استان است که اعتبار مورد نیاز جهت اجرای 
به  توجه  با  است که  تومان  میلیارد  آبی ۱۱۰ هزار  این خط 
از طریق منابع دولتی، پیشنهاد  این مبلغ  تامین  امکان  عدم 

اختصاص یک معدن به اجرای این خط ارائه شد.
برای  آبی  منابع  تامین  کنار  در  اینکه  بیان  با  یزد  استاندار 
مدیریت مصرف آب شود، گفت:  به  ویژه  توجه  باید  استان، 
در صورت عدم انجام اقدام اساسی در حوزه تولید و مدیریت 
مصرف آب، در ۵۰ سال آینده نامی از یزد در جغرافیای کشور 

وجود نخواهد داشت.
فاطمی آب را مهمترین مسئله استان دانست و با بیان اینکه 
وجود  استان  آب  مسئله  و  ها  دغدغه  از حل  مهمتر  اقدامی 
ندارد، اظهار داشت: آینده و حیات یزد وابسته به آب است و 
در صورت عدم انجام اقدام اساسی در این حوزه، در ۵۰ سال 

آینده نامی از یزد در جغرافیای کشور وجود نخواهد داشت.
استاندار یزد با اشاره به شرایط آب وهوایی و اقلیمی استان، 
آب،  منابع  تولید  زمینه  در  بر تلاش  خاطرنشان کرد: علاوه 
باید مدیریت مصرف این منبع لایزالِ تجدیدناپذیر ارزشمند 
در راس امور قرار گیرد تا در این شرایط سخت، دچار مشکل 

کم آبی و بی آبی نشویم.
مهران فاطمی در بخش دیگری از سخنانش به عزم جدی 
استان برای حل مسائل و دغدغه های آبی استان اشاره کرد 
این  در  انجام  حال  در  اقدامات  مهمترین  از  یکی  افزود:  و 
راستا، اجرای خط پدافندی انتقال آب از خط خلیج فارس به 

چادرملو، به مخزن شحنه یزد است.
 ۳۰ طول  به  آب  انتقال  پدافندی  خط  اینکه  بیان  با  وی 
است،  اجرا  حال  در  تومان  میلیارد   ۷۰۰ اعتبار  با  کیلومتر، 
تصریح کرد: هدف از تعریف این خط تامین آب مورد نیاز یزد 
در مواقع اضطرار و زمان های اوج مصرف آب است که به 
صورت جهادی و با تلاش شبانه روزی به جای اجرا در مدت 

۱۸ ماه تنها در مدت ۳ ماه به مرحله بهره برداری می رسد.

دریچه

و  ایران  همکاری های  درباره  دانشمند  مسعود 
بنادر شمالی  اثر گذاری آن در عملکرد  و  روسیه 
کشورمان اظهار داشت: عمده بار در بنادر شمال 
اگر  و  جابه جا می شود  توسط کشتی های روسی 
افزایش دهیم  را  بنادر شمالی  بخواهیم عملکرد 
سرمایه  بنادر  این  پسکرانه  تقویت  روی  بر  باید 

گذاری شود.
وی ادامه داد: در حال حاضر ۴ پست اسکله در 
 ۲ کاسپین،  بندر  در  اسکله  پست   ۲ انزلی،  بندر 
اسکله  پست   ۲ نوشهر،  بندر  در  اسکله  پست 
بندر  اسکله در  فریدون کنار و ۶ پست  بندر  در 
در  اسکله  فعال است و جمعا ۱۶ پست  امیرآباد 
بندر شمالی کشورمان وجود دارد که اگر از تمام 
این اسکله روزانه ۱۰۰۰ تن عملیات انجام شود، 
روزانه ۱۶ هزار تن کالا جابه جا می شود که در 
حالت خوشبینانه ۳۶۵ روزِ سال به عدد ۶ میلیون 
تن می  رسیم که اگر آن را به ۷ میلیون تن هم 
عدد  اسمی  ظرفیت  این  هم  باز  دهیم  افزایش 

قابل توجهی محسوب نمی شود.
حمل ونقل  موسسات  کانون  مدیره  هیات  عضو 
برای حمل  با روسیه  توافق  افزایش  به  اشاره  با 
ظرفیت  به  توجه  با  گفت:  کالا  تن  میلیون   ۱۰
اساسی  و  منطق  چه  با  کشورمان،  شمالی  بنادر 
درباره افزایش حمل کالا از بنادر شمالی صحبت 
منظم  خط  اگر  که  است  این  واقعیت  می کنند. 
باشد،  داشته  وجود  مسیر  این  در  هم  کشتیرانی 
بیش  بار  حمل  ظرفیت  کشورمان  شمالی  بنادر 
از این اعداد و ارقام را ندارند وگرنه که روس ها 
به صورت مرتب در این مسیر در تردد هستند.  

دانشمند با تاکید بر اینکه روس ها نرخ حمل بار 
اظهار  می کنند،  تعیین  را  خزر  دریای  مسیر  در 
اختیار  در  خزر  دریای  در  قیمت گذاری  داشت: 
فعال  کشتی های  اکثریت  چراکه  است  روس ها 
برآورد  در  و  روس هاست  به  متعلق  منطقه  در 
برگشت  و  رفت  زمان های  و  هزینه ها  قیمت ها، 
اعلام  را  دلار   ۴۵ عدد  مثال  برای  و  تعیین  را 
می کنند در حالی که قیمت واقعی حمل هر تن 

کالا در این مسیر ۱۷ دلار بیشتر نیست و ما هم 
امکان اعتراض نداریم چراکه قیمت گذار روسیه 

است.
از  اینکه  بیان  با  نقل  و  حمل  حوزه  فعال  این 
روس ها  اختیار  در  ناوگان  عمده  که  آنجایی 
است نرخ حمل بار را هم روسیه تعیین می کند، 
دریایی  ناوگان  افزایش  اجازه  روسیه  داد:  ادامه 
کشورمان در دریای خزر را نمی دهد. باید توجه 
ایران  ناوگان  به  متعلق  باشیم که کشتی  داشته 
باید از دریای سیاه وارد خزر شود و باید از ولگا-

دن عبور کنند چراکه سطح آب خزر ۲۸ متر و 
سطح آب دریای سیاه پایین تر است. اما روس ها 
 ۷ با  و  کردند  راه اندازی  مسیر  این  در  را  خطی 
دریچه احداث شده توانستند سطح  آب این مسیر 
را همتراز دریای خزر کنند که این مسیر به طور 

انحصار در اختیار روسیه است.  
کشتی  فروند  چند  بخواهیم  اگر  گفت:  دانشمند 
وارد خزر کنیم  و  یونان خریداری  و  از مدیترانه 
ولگا- کانال  از  تا  بگیریم  اجازه  از روس ها  باید 

داشته  توجه  باید  دیگر  سوی  از  کند.  عبور  دن 
ایرانی در دریای خزر  باشیم که افزایش ناوگان 
قرارمی دهد  تاثیر  تحت  را  روسیه  درآمدهای 
با  مخالفتی  هیچ  ظاهر  در  روس ها  چند  هر  و 

اجازه  در عمل  اما  ندارند  ایرانی  ناوگان  افزایش 
کار به کشتی های ایرانی را نمی دهند به طوری 
کشتی  با  بار  حمل  باید  قبل  از  بار  صاحب  که 
مقامات  تایید  به  و  باشند  کرده  اعلام  را  ایرانی 
محلی روسیه برسد تا اجازه ورود کشتی و تخلیه 
بسیار  بروکراسی  فرایند  این  و  باشند  داشته  بار 
پچیده ای دارد، از این رو ترجیح بر این است که 
از ناوگان روسی و با مدیریت روس ها برای جابه 

جایی بار استفاده شود.
عضو هیات مدیره کانون موسسات حمل ونقل با 
اشاره به هزینه خرید ناوگان دریایی اظهار داشت: 
می کنند،  کار  خزر  در  که  کشتی هایی  قیمت 
ایران  دولت  و  است  دلار  میلیون   ۵ حداکثر 
آن،  برای  کند  خریداری  فروند کشتی   ۱۰ اگر  
۵۰ میلیون دلار عددی نیست اما موضوع مهم 
این  که  دهند  اجازه  روس ها  باید  که  است  این 
مخالفت  و  شوند  آستاراخان  بندر  وارد  کشتی ها 
و  کشتی ها  ورود  در  تاخیر  ایجاد  با  هم  را  خود 
پهلودهی آنها نشان می دهد و در این زمینه بنادر 

حوزه خزر بسیار متفاوت از بنادر جنوبی هستند.
امسال  همین  شود.  معجزه  اگر  کرد:  تاکید  وی 
برسد  برداری  بهره  به  –انزلی  رشت  آهن  خط 
خطوط،  ظرفیت  عدم  مانند  مشکلاتی  دلیل  به 

توان  نمی  پایین،  بسیار  سرعت  و  واگن  کمبود 
تهران  آهن  راه  برد.  بهره  هم  آهن  راه  این  از 
مگر  داشته،  وجود  گذشته  از  که  بندرعباس   –
چه میزان حمل بار را جابه جا می کند؟ وزن بار 
جابه جا شده در کشور با راه آهن در حال حاضر 
طریق  از  بار  مابقی  و  است  درصد   ۱۵ نزدیک 
کامیون جابه جا می شود و دلیل عدم تمایل به 
راه  بودن  خطه  تک  بار،  ریلی  حمل  از  استفاده 

آهن است.
حمل ونقل  موسسات  کانون  مدیره  هیات  عضو 
گفت: صاحب بار حتی اگر هزینه حمل دربست 
در این مسیر را بپردازد، تا یک هفته بار در مسیر 
است چراکه باید در ایستگاه ها برای تردد قطار 
و همین تک خطه  متوقف شود  مدام  رو  به  رو 

بودن عامل تاخیر در سیر بار است.     
دانشمند گفت: برای افزایش چند برابری فعالیت 
برای  و  کنیم  تقویت  را  کرانه ها  پس  باید  بنادر 
ندارد،  آهن  راه  و  جاده  که  نوشهر  مانند  بندری 

کاربری تجاری فایده ای ندارد.
به  که  آستارا  بندر  پتانسیل های  به  اشاره  وی 
مغفول  بندر  این  زیرساختی  مشکلات  دلیل 
مانده، اظهار داشت: بندر آستارا در اختیار بخش 
زیرساختی  ضعف  دلیل  به  اما  است  خصوصی 
نتیجه  خصوصی  بخش  تلاش های  بندر،  این 
عدم  مشکل  با  بندر  این  ندارد.  توجهی  قابل 
لایروبی مواجه است و دستگاه لایروبی مناسب 
ساحل  که  حالی  در  ندارد  وجود  بندر  این  در 
را  لجن کش  لایروب  است،  سنگی  آستارا  بندر 
از  استفاده  باعث عدم  و همین  کار گرفته اند  به 

فرصت های این بندر شده است.    
حمل ونقل  موسسات  کانون  مدیره  هیات  عضو 
گفت: بندر آستارا یک فرصت بسیار خوبی برای 
مسیر  از  کردستان  اقلیم  به  بار  حمل  افزایش 
کردستان  اقلیم  که  حالی  در  و  است  اردبیل 
ارسال  افزایش همکاری های تجاری و  خواستار 
و  حمل  زیرساخت های  و  امکانات  اما  شده  بار 

نقلی نداریم.

متروپل  حادثه  گفت:  خوزستان  احمر  هلال  جمعیت  عامل  مدیر 
آبادان از ابعاد مختلف عجیب و نادر بود و باید ابعاد مختلف این 

حادثه به مردمی معرفی شود.
وحید شعبانی در مراسم اختتامیه نمایشگاه عکس "آبادان روایت 
همدلی" در اهواز بیان کرد: حادثه متروپل آبادان از ابعاد مختلف 
از جمله حجم حادثه و از نوع مخاطره ای که بعد از حادثه برای 

عوامل امداد داشت ویژه و خاص بود.
که  امدادی  اقدامات  های  برجستگی  و  ها  ویژگی  از  گفت:  وی 

انجام گرفت و از روابط و اقدامات مثال زدنی مردم آبادان و حضور 
مسئولان مختلف در پای کار، این حادثه را خاص و نادر کرد.

این  داشت:  اظهار  خوزستان  احمر  هلال  جمعیت  مدیرعامل 
نمایشگاه بخشی از اتفاقات متروپل را به نمایش گذاشته  و روایت 

اتفاقات این حادثه را به خوبی به تصویر کشیده است.
شعبانی ادامه داد: امید است این حادثه ای که رخ داد و اقداماتی که 
انجام شد به صورت های مختلف هنری به مردم نمایش داده شود.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر خوزستان اظهار داشت: هلال احمر 

داد  رخ  حادثه  این  از  بعد  که  اقداماتی  معرفی  برای  دارد  آمادگی 
مشارکت و همکاری کند. 

حادثه ریزش ساختمان متروپل آبادان دوم خرداد ماه امسال رخ داد 
که در این حادثه ۴۳ نفر کشته و ۳۷ نفر مصدوم شدند.

نمایش  با  همدلی"  روایت  "آبادان  عکس  گروهی  نمایشگاه 
انجمن  گالری  در  آبادان  متروپل  ساختمان  موضوع  با  آثاری 
تیر   ۳۱ تا   ۲۳ تاریخ  از  اهواز  در  خوزستان  تجسمی  هنرهای 

ماه جاری برپا بود.

به گزارش روزنامه نسیم خوزستان، در چند 
بهره  آبی  منابع  از  نحوی  به  گذشته  دهه 
برداری صورت گرفته که زمینه ساز بحران 
های دراز مدت شده است. امروز خوزستان 
بحرانی  با  نفتی،  طویل  های  دکل  کنار  در 
نرم  پنجه  و  دست  آبی  بی  مرحله  ترین 

میکند.
می  سیل  بحران  دچار  سال  یک  خوزستان 
این مسئله  و  آبی  بار دچار کم  شود و یک 
نشانه بارز سوء مدیریت و ترک فعل متولیان 

امر است.
بحران،  پر  اما  زرخیز  خوزستانِ  مردم 
همچون  سطحی  و  ابتدایی  هایی  خواسته 
حال  همه  در  که  مردمی  دارند.  نان  و  آب 
منابع  وجود  با  و  اند  ایستاده  انقلاب  پای 
در  کماکان   … و  کشاورزی  آبی،  نفتی، 
بخش  کنند.شغل  می  زندگی  محرومیت 
اعظمی از مردم خوزستان به ویژه روستاهای 
آن بر کشاورزی و دامداری استوار است به 
مشکلات  مردم  برای  آبی  بی  خاطر  همین 
به طور مستقیم  و  ایجاد کرده  را  عدیده ای 
است.  داده  قرار  تاثیر  تحت  را  آنها  زندگی 
آب  صحیح  مدیریت  عدم  دلیل  همین  به 
بیشترین خسارت را به کشاورزان و دامداران 
وقوع  ترآبی،  زمان  وارد کرد. در  خوزستانی 
در  و  کرد  نابود  را  کشاورزان  مزارع  سیل، 
این میان تنها یک دهم خسارت های وارده 
آن  به  اداره  این  از  دوندگی  کلی  با  آنهم 
اداره به آنها پرداخت شد و اکنون در زمان 
خشکسالی به دلیل توزیع نامناسب آب و یا 
محدودیت در کشت امکان کشاورزی ندارند.

بلند  فریادشان  آبی  بی  از  خوزستان  مردم 
شده است و این مسئله جدیدی نیست اما 
باید مسئولان پاسخ مطلوب و عملی در حق 

مردم ولایت مدار این استان انجام دهند.
* سازمان آب و برق خوزستان باید مدیریت 
را  اعتماد کشاورزان   / کند  تر  قوی  را  خود 

برگردانیم
خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  ایزدپناه  عبدالله 
روزنامه نسیم خوزستان، با بیان اینکه اکنون 
آب  حوزه  در  خوزستان  در  آبی  بی  مشکل 
شرب نیز رسیده است، اظهار داشت: مشکل 
عمده بی آبی، مدیریتی نیست و خشکسالی 

در خوزستان بی سابقه است.

در  کم  های  بارندگی  وقوع  به  اشاره  با  وی 
آنقدر  کرخه  حوزه  در  افزود:  خوزستان 
کرخه  وضعیت  اکنون  که  بود  کم  بارندگی 

بحرانی شده است.
در  خوزستان  نمایندگان  مجمع  رئیس 
برق  و  آب  سازمان  اینکه  بیان  با  مجلس 
مدیریت  باید  متولی  عنوان  به  خوزستان 
و  آب  سازمان  گفت:  کند،  تر  قوی  را  خود 
برق خوزستان و وزارت نیرو به گونه ای آب 
کشاورزی  و  شرب  آب  که  کنند  توزیع  را 

تامین شود.
آبی  کم  شرایط  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
الگوی  باید  کشاورزی  جهاد  هماهنگی  با 
به  لازم  های  آموزش  و  کند  تغییر  کشت 
برای  را  محصولاتی  که  شود  داده  کشاورز 
کمتری  آبیاری  به  که  کند  انتخاب  کشت 

نیاز داشته باشند.
کشاورزان  اعتماد  عدم  به  اشاره  با  ایزدپناه 
به وعده های مسئولان تاکید کرد: مدیران 
عوض  در  که  کند  تضمین  باید  دولت  و 
کشاورز  خسارت  کشت  عدم  و  خشکسالی 
کشاورزان  اعتماد  باید  لذا  کند  پرداخت  را 

را برگردانیم.
* وضعیت تالاب ها و اکوسیستم های طبیعت 

ذره ای برای وزارت نیرو اهمیت ندارد
با  گو  و  گفت  در  ساعدی  قاسم  همچنین 
یکی از رسانه ها در این رابطه گفت: تالاب 
از تالاب های مهم و بزرگ  هورالعظیم یکی 
خوزستان و کشور است که متأسفانه به علت 
سوءمدیریت های منابع آب استان خوزستان، 
در وضعیت مناسبی قرار ندارد. همان طور که 
در سال های گذشته شاهد بوده ایم، در یکی 
دو سال متوالی سیل و رهاسازی آب دار و 
ندار مردم را می برَد و به مردم آسیب زیادی 
از آن خشکسالی  اما سال بعد  وارد می کند 
از  یکی  وضعیت،  این  که  می شود  اعلام 
شاخصه های بسیار آشکار سوءمدیریت منابع 

آب در استان خوزستان است.
و  تالاب ها  وضعیت  متأسفانه  افزود:  وی 
وزارت  برای  اکوسیستم های طبیعت ذره ای 
حضوری  بار  چندین  ندارد؛  اهمیت  نیرو 
مراجعه کردیم و تذکر دادیم و بارها در این 
خصوص جلساتی برگزار کردیم اما متأسفانه 
یا متخصص  نیرو  متولیان منابع آب وزارت 

و  طبیعت  به  علاقه مند  یا  نیستند  آب 
دو  هر  در  و  نیستند  طبیعت  اکوسیستم 
صورت، این ضرر بزرگی است و نباید نگاه ها 

در وزارت نیرو این چنین باشد.
تامین حق آبه بخش های مختلف استان به 
است  آمده  نیرو  وزارت  در سند  که  میزانی 

انجام نمی شود
سید کریم حسینی نیز در گفت و گو یکی از 
خبرگزاری ها اظهار داشت: متاسفانه تامین 
حق آبه بخش های مختلف استان به میزانی 
انجام  است  آمده  نیرو  وزارت  سند  در  که 
نمی شود اما انتظار داریم تامین آب متناسب 

با چنین سندی انجام شود.
وضعیت  به  اشاره  با  اهواز  مردم  نماینده 
نامناسب رودخانه کارون در خوزستان گفت: 
کارون  رودخانه  بالادست  سدهای  در  آب 
موجود است و باید رهاسازی آب به میزانی 
که بتواند رودخانه کارون را از وضعیت فعلی 

نجات دهد، انجام شود.
وی با بیان اینکه دو سال است که در شرایط 
آب  کمبود  با  و  می بریم  سر  به  خشکسالی 
صحیح  مدیریت  داد:  ادامه  هستیم،  مواجه 
از  آب  حداقلی  رهاسازی  برای  هنگام  به  و 
می تواند  کارون  رودخانه  بالادست  سدهای 
وضعیت  و  دهد  نجات  را  رودخانه  این 

خوزستان را بهبود ببخشد.
روی  نمک  کشاورزی  خسارت  پرداختی   *

زخم بود
کشاورزی از روستاهای تابعه اهواز در گفت 
خوزستان  نسیم  روزنامه  خبرنگار  با  وگو 
گفت: در چند سال اخیر کشاورزی و کشت 

به دلیل کم آبی خیلی سخت شده است.

زندگیم  معاش  امرار  راه  تنها  افزود:  وی 
از  که  است  سال  چهار  اما  است  کشاورزی 
به  سال  دو  و  شوم  می  متضرر  کشاورزی 

دلیل سیل و اکنون بخاطر کم آبی.
خسارت  پرداخت  به  اشاره  با  کشاورز  این 
کرد:  تصریح  کشاورزی  جهاد  های  وام  و 
مقابل  در  شد  پرداخت  ما  به  که  خسارتی 
ناچیزی  مبلغ  شد  وارد  ما  به  که  خسارتی 
است و به جای اینکه مرهم درد باشد نمک 
کشاورزان  به  که  هایی  وام  بود.  زخم  روی 
می دهند نیز با توجه به مخارج لازم جهت 

کشاورزی مبالغ ناچیزی است.
بحرانی  خوزستان،  نسیم  رونامه  گزارش  به 
زیست،   محیط  فعالان  سال هاست  که 
منتقدان،  دلسوزان و مردم آن را به دولت ها 
برای  جدی  درخواست  و  می کنند  گوشزد 
مردم  کشاورزی  و  شرب  آب  بحران  حل 
ولی  دارند  پربحران  اما  زرخیز  استان  این 
تاکنون به این هشدارها توجهی نشده است 
و همچنان با اجرای طرح های مختلف آبی از 
بر کارون و عدم  جمله احداث چندین سد 
بالا گرفتن  تامین حقابه هورالعظیم موجب 
زیست  نهایت مرگ محیط  در  و  آبی  تنش 
در خوزستان شده است که دولتمردان ریشه 
اصلی آب را تغییر اقلیم و وقوع خشکسالی 
که  حالی  در  کنند  می  معرفی  مکرر  های 
مسائل بحران آب در واقع عدم برنامه ریزی 
جامع و رویکرد سطحی نگرانه در مدیریت 
مسائل در دوره های گذشته و اکنون دارد. 
مدیریت آب اساسا باید برای تعادل عرضه و 
تقاضا آب تلاش کند، در حالی که این تعادل 

برقرار نیست و فاصله زیادی دارد.

عضو هیات مدیره کانون موسسات حمل ونقل :

روسیهاجازهافزایشناوگاندریاییایراندرخزررانمیدهد!

مدیرعامل جمعیت هلال احمرخوزستان:

حادثه متروپل آبادان از ابعاد مختلف عجیب و نادر بود

بی تدبیری ها، ترک فعل ها و داستان های پر غُصه خوزستان تمامی ندارد ؛ 

روزهای سیاه کشاورزان و دامداران


